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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE LA BORDETA 

 

Data: 18 de novembre de 2021, 18.00 h 

 

Lloc: Seu del Districte de Sants, C/ Creu Coberta 104 i virtual  

(https://www.youtube.com/watch?v=EKCZUOPoU38) 

 

Presideixen el Consell: 

Sr. Marc Serra,   Regidor del Districte de Sants-Montjuïc  

Sr. Xavier Farré, Conseller Tècnic del Districte de Sants-Montjuïc  

Sr. Enric Jara,   Vicepresident del Consell de Barri de La Bordeta  

Sra. Aida Guillen,  Gerent del Districte de Sants-Montjuïc  

 

Consellers/es: 

Sr. Jaume Gaixas, GMD BComú 

Sr. Saoka Kingolo,  GMD ERC  

Sr. David Labrador,  GMD Cs 

 

Persones i entitats assistents: 

Secretariat d'Entitats de Sants, Hostafrancs i La Bordeta  

AVV Plaça La Farga  

Cooperativa La Domèstika  

Cooperativa Empriu  

La Dinamo Fundació 

 

Tècnics/ques municipals: 

Sra. Maria Rengel,    Cap de la Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del 

Districte de Sants-Montjuïc 

Sr. Iván Gallardo,   Tècnic de l'IMHAB 

Sra. Imma Bargalló,   Tècnica del Servei d'Escoles Bressol de l'IMEB  

Sr. Francesc Fernàndez,   Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte de 

Sants-Montjuïc  

 

Total d’assistents: 17 persones  

 

Ordre del dia 

  

1. Informe del Regidor.  

2. Habitatges cooperatius en cessió d'ús a La Bordeta: com funcionen i com pots formar-ne 

part. 

3. Projecte A PROP al carrer Quetzal: estat del projecte d'habitatge i equipaments.  

4. Torn obert de paraules. 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=EKCZUOPoU38
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1. Informe del Regidor. 

 

Enric Jara, Vicepresident del Consell de Barri, dóna la benvinguda i dóna pas a Marc Serra, 

Regidor del Districte de Sants-Montjuïc.  

 

Marc Serra repassa els temes que tocarà al seu informe: situació sanitària, neteja, actualització 

d'obres i mobilitat.  

 

Situació sanitària: Explica que al mes de juliol, al districte hi havia 1500 nous casos positius de 

Covid a la setmana. A l'octubre es va baixar a 15 casos setmanals. Ara es detecten 100 casos 

nous per setmana a Sants-Montjuïc i 13 al barri de La Bordeta. Valora que cal seguir alerta i no 

relaxar-se: cal seguir mantenint mesures sanitàries bàsiques i contribuir que la vacuna arribi al 

màxim. En aquest sentit, des del consistori s'ha intentat incidir en el procés d'acompanyament a 

la vacunació als barris on viuen persones amb dificultats per accedir al sistema de salut públic i 

s'han habilitat punts mòbils de vacunació directa. 

 

Recorda que a l'estiu es va recuperar l'activitat a l'espai públic: la Festa Major de La Bordeta,  

que valora que va ser un gran èxit de participació i organització. Agraeix l'esforç de les 

comissions de Festa Major, el Secretariat d'Entitats i el Centre Social de Sants.  

 

Neteja: Explica que aquest estiu la qüestió de la neteja ha sigut un debat de ciutat. La neteja és 

una de les competències més importants de l'Ajuntament. El contracte actual de neteja, que fa 

10 anys que funciona, és de 300 milions d'euros anuals (10% pressupost municipal) i compta 

amb una plantilla de 3250 treballadors. 

 

Ara s'ha treballat en una nova contracta que permetrà tenir 400 treballadors nous i renovar tota 

la infraestructura de neteja (camions menys sorollosos i elèctrics, contenidors amb elements de 

tecnologia per millorar eficiència, etcètera). El nou contracte ja està adjudicat, però ha estat 

recorregut al tribunal de contractes de la Generalitat, fet habitual en contractes d'aquest volum, 

així que la seva entrada en funcionament s'ha allargat. Al districte de Sants-Montjuïc no entrarà 

en vigor fins al setembre del 2022 i l'empresa adjudicatària és Sorigué, empresa de Lleida amb 

la que ja s'ha treballat i hi ha una bona experiència.  

 

Mentrestant, s'ha aprovat i ha entrat en funcionament un pla integral de neteja anomenat 

"Cuidem Barcelona" que suposa una inversió de 70 milions d'euros, que permetran fer 

manteniment i molta més neteja amb aigua a pressió. Es preveu renovar papereres, bancs i 

contenidors malmesos. També hi ha equips de neteja de pintades i adhesius i un pla especial 

de plagues, per trencar amb la sensació de degradació que hi pot haver. Finalment, s'han 

decidit una sèrie de 350 punts crítics de la ciutat on intervenir. 

 

Explica que també s'ha posat en marxa una aplicació nova: la bústia ciutadana que es diu 

"Barcelona a la Butxaca". Anima els assistents que la descarreguin, ja que s'estan posant més 

recursos perquè, com a veïns, sigui possible identificar incidències (jardineres malmeses, 

brutícia en punts concrets, etcètera) i enviar-les als serveis tècnics de forma quotidiana. Per 

cada incidència s'obre un expedient i es rep una resposta directa explicant si s'ha pogut 

solucionar o no. Conclou fent una crida al respecte i a la cura de l'espai públic entre tots i totes. 
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Obres: Parc de Can Batlló. La primera fase d'obres, iniciada al setembre, es preveu que duri 14 

mesos. L'objectiu és naturalitzar 26.000 m², que s'hauran de fer en diverses fases, ja que hi ha 

edificis pendents de rehabilitar, com el nou institut escola o la nau central de Can Batlló. La 

inversió de les obres és de 12,3 milions d'euros, amb 5,4 milions provinents dels  propietaris 

privats. La intenció és finalitzar la primera fase durant aquest mandat. 

 

Ateneu Cooperatiu Coòpolis, Bloc 4.Projecte molt ambiciós, liderat per les cooperatives 

d'economia social, amb una inversió de 8 milions d'euros. S'espera que es puguin finalitzar al 

llarg de 2022. 

  

Rehabilitació dels equipaments veïnals de Can Batlló. Als darrers mesos s'han intensificat les 

converses amb l'espai veïnal de Can Batlló, de cara a posar fil a l'agulla. El 2019 l'Ajuntament 

es va comprometre a executar les obres i  ara es disposa dels recursos: hi ha un diàleg obert 

entre els tècnics municipals i el teixit veïnal de Can Batlló per trobar la millor fórmula d'executar 

aquesta rehabilitació. 

 

Magòria. Hi ha d'anar un complex d'equipaments esportius (camps de futbol 11, futbol 7 i 16 

pistes de petanca), sanitaris (CUAP i centre especialitzat sanitari), dotacionals (més de 100 

habitatges per col·lectius que els necessiten). Està dotat amb una inversió pública de 60 milions 

d'euros. Ara s'està treballant en el planejament, una feina invisible però fonamental. S'han 

celebrat reunions, sobretot amb la Taula d'Esports, per a poder avançar en els equipaments 

esportius. S'ha de treballar en l'ordenació de tot el projecte i la zona verda que hi anirà al 

voltant.  

 

Mobilitat: Motos a les voreres. S'està treballant per treure-les i oferir alternatives d'aparcament 

en calçada. Fa molts anys els cotxes també aparcaven sobre la vorera, va costar molt, però es 

va aconseguir un canvi cultural: costarà molt, però treballarem per assolir el mateix canvi  pel 

que fa a les motos. Al C/ Gavà s'està treballant per convertir 8 places de zona verda en 40 

places de moto. També s'intensificarà la campanya pedagògica i també de sancions 

econòmiques si cal. 

 

Bus 91: Fa unes setmanes hi va haver una assemblea i una protesta veïnal. S'està treballant 

amb TMB per a millorar el traçat d'aquesta línia i respondre a les demandes  veïnals. S'està 

estudiant un nou recorregut, amb bona part de les propostes sorgides de la  Taula de Mobilitat 

de La Bordeta: en comptes de fer el doble sentit a Constitució, està  previst que baixi a Gran 

Via per Av. Carrilet i després pujar per Rambla Badal. Aquesta  setmana hi va haver una reunió 

de la Taula on es va poder compartir aquesta proposta: encara es pot millorar, però ha costat un 

gran esforç arribar a aquest punt gràcies a l'esforç dels tècnics municipals i a la pressió dels 

veïns i veïnes.  

 

 

2. Habitatges cooperatiu en cessió d'ús a La Bordeta: com funcionen i com pots formar-

ne part.  

 

El Vicepresident del Consell de Barri dóna pas  a Iván Gallardo, tècnic de la Gerència 

d'Habitatge de l'Ajuntament de Barcelona. 

 



 
Districte Sants-Montjuïc 
Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Creu Coberta, 104 
08014 Barcelona 
T. 93 2915282 
 

  
 Acta del Consell de Barri de La Bordeta. 18 de novembre de 2021 4 

Iván Gallardo comparteix presentació. Destaca que al barri de La Bordeta, l'Ajuntament està 

desenvolupant tots els tipus d'habitatge: de lloguer, cohabitatge, dotacionals, habitatges amb 

dret a superfície i per a afectats urbanístics. En total seran 1000 habitatges: 600 privats i 400 

públics, en promoció directa i promoció delegada (bàsicament, fundacions i cooperatives 

construint sobre el sòl municipal). L'objectiu és que la gran majoria dels habitatges siguin de 

lloguer, però, donada la particularitat cooperativista del barri, també s'està impulsant molt 

d'habitatge cooperatiu. Recalca que les adjudicacions de sòl s'han fet de 3 maneres diferents: 

directa (La Borda), concurs públic (Sotrac) i mitjançant un acord amb el sector de l'habitatge. A 

més, també està en marxa una promoció d'allotjaments d'emergència a l'Av. Carrilet.  

 

Albert, de La Dinamo Fundació, explica que des de la seva entitat es fa l'acompanyament a les 

3 cooperatives d'habitatge que estan al barri. Comparteix presentació en pantalla. Actualment, 

La Bordeta és el barri del món amb més habitatges cooperatius. Explica els diversos projectes 

d'habitatge cooperatiu al barri. 

 

 Sotrac (C/ Constitució 49): Ve d'un concurs públic del 2020, fet que implica que no es 

pot  acollir a les subvencions pactades al conveni del 2021 que sí que gaudeixen els 

altres dos projectes cooperatius. Hi ha 38 habitatges: fa pocs dies es va fer una 

obertura del  projecte perquè s'hi presentessin veïns i veïnes interessades. Hi ha un 

problema amb el  registre del cadastre, que està alentint la promoció, així com l'actual 

l'encariment de  materials. La previsió és començar les obres a mitjans o finals de 

2022. 

 Empriu (C/ Mossèn Amadeu Oller 17-21): Irene Jaume, membre de la Cooperativa 

 Empriu, explica que el projecte espera, mitjançant el nou sistema de col·laboració 

 publico-cooperativa, poder donar resposta a la necessitat d'habitatge de les classes 

 populars del barri, així com combatre la gentrificació. Es preveu fer un procés 

d'obertura a  la primavera del 2022, per tal que més persones s'hi puguin apuntar. 

Destaca que la planta baixa de l'edifici estarà destinada a espais comuns i que hi haurà 

un local cedit a l'Ajuntament. 

 Domèstika (C/ Rossend Arús 36-38): És un projecte molt petit, de 5 o 6 habitatges. La 

 finca es troba a tocar de l'Hortet de La Farga i part de la cessió de l'edifici està 

 condicionada a la cessió d'un local a l'Ajuntament, que al seu torn el cedirà a la 

Comissió de Festes de La Bordeta. Es calcula començar obres a finals de 2022 i 

acabar-les a inicis del 2024. 

 

El Vicepresident del Consell dóna pas al torn de preguntes sobre aquest punt: 

 

Intervenció Resposta 

Veïna, membre de la Comissió de Seguiment 

de Font de la Guatlla: 

· Felicita el Regidor perquè a les actes dels 

Consells on intervé ja consta com a membre 

de la Comissió de Seguiment. 

· Explica que a l'últim Consell de Barri es va 

presentar un projecte d'habitatge, que se li va 

dir que era responsabilitat de la Primera 

Tinència d'Alcaldia, del Sr. Jaume Collboni. 

Avisa que està pendent d'unes gestions i que 
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Intervenció Resposta 

serà ell qui haurà de donar explicacions, així 

com la Generalitat. 

Veí: Les promocions UP4, UP8 i UP6 tenen 

places de pàrquing de cotxes. Pregunta si 

Sotrac i Empriu tindran també pàrquing 

soterrani.  

Albert de la Dinamo Fundació respon que cap 

de les 2 promocions cooperatives tindran 

places d'aparcament per a cotxes, però sí que 

tindran un gran pàrquing de bicicletes. No es 

preveu que els habitants de les cooperatives 

tinguin vehicle motoritzat privat. 

 

Iván Gallardo respon que aquesta qüestió és 

molt àmplia: per mirar d'abaratir els costos 

d'aquests projectes, s'ha permès que les 

cooperatives s'eximeixin de tenir aparcament.  

A canvi, han de tenir la qualificació energètica 

més alta i que es qualifiquin d'habitatge 

protegit. Valora que aquesta decisió s'alinea 

amb les polítiques actuals de mobilitat de 

l'Ajuntament. 

Veí opina que a la ciutat de Barcelona hi 

haurà sempre vehicles, ni que siguin elèctrics. 

Exposa que la gent gran, sovint, necessita 

desplaçar-se en vehicles privats: considera un 

error que no es contempli aquesta realitat en 

la construcció de nous blocs. Critica que es 

pensin projectes sense tenir en compte la 

mobilitat, fins i tot, dels vehicles de serveis. 

Marc Serra respon agraint la veu de 

l'experiència que se sent als Consells de Barri. 

Explica que la mobilitat també canvia i que, 

per exemple, a l'últim estudi que s'ha fet s'ha 

pogut veure un canvi important: per primera 

vegada, hi ha la mateixa quantitat de gent que 

es desplaça en cotxe com qui ho fa en 

bicicleta i patinet. En qualsevol cas, considera 

legítim que les promocions publico-

cooperatives puguin decidir construir sense 

l'obligació d'haver de tenir un pàrquing. 

Veïna vol saber quins projectes estan oberts i 

com es pot apuntar a una cooperativa 

d'habitatge. 

Albert de la Dinamo Fundació respon que 

Sotrac està tancat, però és possible que s'obri 

llista d'expectants. A Empriu, es farà un procés 

d'obertura públic: insta els veïns a seguir el 

web ladinamofundacio.org per estar-ne al dia. 

Pel que fa a la Domèstika, el projecte està 

també tancat. A més, a La Dinamo 

s'acompanya el procés de generar noves 

cooperatives, igual que fan altres operadors 

com Sostre Cívic. 

Veí demana si hi ha una data per baixar el 

carril bici de Gran Via de la vorera a la 

calçada. Critica que actualment és molt 

perillós i demana que hi hagi guàrdia urbana 

controlant alguns dels trams més conflictius. 

Marc Serra respon que hi ha un compromís 

polític per prioritzar aquesta intervenció. Ja hi 

ha el pressupost, però els tècnics han vist que 

és un projecte molt més complex del que 

semblava a primera vista: s'hi està treballant i 

les obres començaran a mitjans de 2022.  

https://ladinamofundacio.org/
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Marc Serra agraeix les exposicions i conclou valorant positivament l'esforç que s'està fent per 

construir habitatge al barri: s'estan impulsant 1047 habitatges entorn de Can Batlló, dels quals 

400 són públics. A més, destaca que serà habitatge públic de lloguer i que s'estan explorant les 

polítiques innovadores d'habitatge municipal.  

 

 

3. Projecte A PROP al carrer Quetzal: estat del projecte d'habitatge i equipaments.  

 

El Vicepresident del Consell de Barri dóna pas a Aina Garcia i Judit, arquitectes del projecte. 

 

Judit comparteix presentació. Destaca que l'edifici, ubicat a Av. Carrilet 22, utilitzarà contenidors 

marítims com a sistema constructiu, dissenyant l'edifici com una torre lleugera oberta al barri. 

Destaca que la construcció amb contenidors redueix enormement el temps d'obres, amb la idea 

d'assolir el màxim de sostenibilitat i eficiència energètica: l'edifici està orientat al sud amb 

l'objectiu d'aprofitar al màxim la radiació solar.  

 

Aina Garcia exposa que un dels objectius és compatibilitzar els diferents usos de l'edifici, que 

comptarà amb habitatges socials, espais comuns i un equipament de barri amb planta soterrani, 

planta baixa (130 m²) i primera planta. Destaca que la planta soterrani s'il·luminarà mitjançant 

un pati ubicat a la part posterior de la parcel·la. Pel que fa a la planta soterrani de l'equipament, 

comptarà amb 3 aules amb envans mòbils per facilitar un espai polivalent. 

 

Judit destaca que els habitatges, d'1 habitació (38 m²) i de 2 habitacions (51,5 m²), estaran 

rodejats per unes passarel·les que serviran tant de terrassa com per facilitar el trànsit per 

l'edifici. 

 

Marc Serra agraeix l'exposició i afegeix que l'edifici es construirà al solar de Quetzal. S'està 

acabant el projecte executiu: la previsió és que les obres puguin començar l'estiu del 2022 i que 

acabin en només 12 mesos. Destaca que no només és un edifici d'habitatge públic, amb 40 

allotjaments pensats sobretot per famílies monomarentals, sinó perquè també es guanyen 3 

plantes d'equipament municipal. A la planta soterrani hi anirà un Espai Familiar, un equipament 

que s'està replicant a diferents equipaments de la ciutat. Dóna pas a Imma Bargalló, Tècnica 

del Servei d'Escoles Bressol de l'IMEB. 

 

Imma Bargalló explica que un Espai Familiar de criança municipal és un espai educatiu adreçat 

a famílies amb infants de 0 a 3 anys. El servei vol respondre a les diverses necessitats de les 

famílies: no totes poden o volen escolaritzar els seus fills en aquestes edats. A l'Espai Familiar 

hi van, un dia o dos a la setmana, tant l'infant com un adult de referència: hi troben diferents 

serveis i professionals que fan un acompanyament. Els infants troben un espai ric, estimulant, 

segur i acollidor que els convida a explorar, jugar i aprendre i que els permet relacionar-se amb 

altres infants i altres adults. Alhora, l'espai ofereix a les famílies la possibilitat de jugar amb els 

seus infants, veure els seus progressos i compartir les seves experiències i necessitats amb 

altres famílies i professionals.   

 

S’obre un torn de paraules sobre aquest punt: 
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Intervenció Resposta 

Veïna de la Comissió de Seguiment de Font 

de la Guatlla pregunta si ella tindria dret a 

sol·licitar un dels apartaments d'A PROP i 

com hauria de fer-ho. 

  

Veí: 

· Pregunta si el bloc té previst un pàrquing 

soterrani o al voltant. 

· Reflexiona que no serà possible demanar 

una declaració jurada als futurs veïns que 

mai tindran un cotxe ni rebran visites en 

cotxe. Opina que és un problema que s'hagi 

decidit que a partir d'ara els edificis no 

comptin amb pàrquing. 

Marc Serra respon negativament. No s'ha 

pres cap decisió que digui que, a partir d'ara, 

els edificis d'habitatge públic no hagin de 

tenir pàrquing soterrani. S'estan impulsant 

moltes promocions públiques que sí que en 

tenen. Ara bé, hi ha un problema de 

contaminació i de congestió de trànsit a la 

ciutat de Barcelona, així que, com a mínim, 

no pot seguir incrementant el parc de 

vehicles privats. 

 

Iván Gallardo afegeix que, exceptuant el 

solar de Quetzal, la resta de la zona 

d'oficines i habitatges privats comptarà amb 

pàrquings. 

Veí: 

· Demana saber quants metres quadrats 

tindrà l'Espai Familiar. 

· Exposa que sap d'un local de 49 m² 

actualment en desús, amb 149 copropietaris i 

la necessitat de tenir un Espai Familiar. Vol 

saber on s'haurien d'adreçar per veure si és 

possible desenvolupar un servei similar. 

Imma Bargalló respon que tenen calculat uns 

2,3 m² per infant i adult acompanyant. Així, el 

servei s'adapta en funció de l'espai 

disponible. 

 

50 m² és molt just: es calcula que mínim hi 

ha d'haver 2 professionals presents. Per tant, 

calen, habitualment entre 70 i 100 m² per 

aquesta mena de servei. 

Veïna demana saber com s'adjudicaran 

aquestes places d'habitatge. 

Marc Serra respon que tot l'habitatge públic 

s'adjudica per pública concurrència. 

Normalment, hi ha criteris de vulnerabilitat, 

amb un mínim i un màxim d'ingressos. En el 

cas de l'A PROP, la meitat dels habitatges 

correspondran a la Mesa D'Emergència: 

destinats a famílies que han sigut 

desnonades. L'altra meitat seran habitatges 

de protecció oficial: cal inscriure's a les 

Oficines d'Habitatge municipals. 

 

Iván Gallardo afegeix que aquest projecte A 

PROP no serà només per la Mesa 

d'Emergència, obrint l'accés a altres 

col·lectius amb necessitat d'habitatge petit 

com la gent jove i la gent gran. 
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4. Torn obert de paraules.  

 

Intervenció Resposta 

Veïna de la rambla Badal 34: 

· Denuncia que el barri està degradant-se 

cada cop més. Critica els treballadors del 

servei de neteja, així com l'estat actual dels 

vehicles. 

· Assenyala que a la rambla hi havia un grup 

de persones vivint al carrer i que ara han 

començat a ocupar locals buits. Demana que 

se'ls hi doni una ajuda adequada. 

· Denuncia que davant del seu habitatge s'ha 

ampliat excessivament la terrassa d'un bar 

davant de la vorera. Critica que no hi ha espai 

per als vianants. 

Marc Serra respon que la contracta de neteja 

actual s'arrossega de fa 10 anys. Recorda que 

si no s'ha pogut posar en marxa la nova 

contracta ha sigut per culpa dels recursos 

interposats. Recorda que el setembre del 

2022 s'haurà renovat la flota de vehicles de 

neteja. Sobre l'actitud dels treballadors de 

neteja, explica que es deu tractar d'un cas 

puntual: valora que hi ha un gran equip 

professional. Però es compromet a revisar els 

equips que treballen a la zona. 

 

Mostra la seva preocupació pel fenomen de 

l'ocupació de locals i demana que es faci 

arribar tota la informació disponible al tècnic 

de barri. Recorda que hi ha una Taula de 

Convivència i Habitatge des d'on es tracten 

aquests casos. 

 

Es compromet a fer inspecció a la terrassa de 

rambla Badal 34. Recorda que s'han salvat 

2000 llocs de treball gràcies a les noves 

terrasses atorgades durant la pandèmia, però 

informa que ara es regularitzaran i 

desmuntaran moltes terrasses a partir del 

gener. Al districte s'han autoritzat prop de 400 

terrasses, ara s'hauran de desmuntar 150 o 

200 i la resta hauran de respectar la 

normativa. 

Veïna de la Comissió de Seguiment de la Font 

de la Guatlla: 

· Opina que seria molt important que hi 

hagués pàrquing de bicicletes al nou Parc de 

Can Batlló. 

· Demana saber perquè als Consells de Barri 

del districte de Sants-Montjuïc no s'aprova 

mai l'acta del Consell anterior. 

· Explica que ha rebut resposta a les seves 

denúncies al Departament de la Tinença 

d'Alcaldia, dient que els fets que exposa són 

competència del districte. Avisa que la 

setmana vinent es rebrà tota la documentació 

de tots els Consells de Barri a l'oficina de 

l'Eixample. 

Marc Serra recorda que al Consell de Barri de 

La Bordeta s'ha de parlar sobre qüestions que 

afecten el barri. Pren nota de la intervenció. 
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Veí vol saber si hi ha informació sobre l'Arxiu 

de la Ciutat i si ja hi ha cap data. 

Marc Serra respon que s'ha pogut reservar 

una part del pressupost, uns 2 milions d'euros, 

que han de permetre fer la primera fase 

d'obres de la nau central de Can Batlló. Es 

tracta d'una obra molt gran, d'entre 60 i 80 

milions d'euros: fins que no hi hagi 

finançament disponible, es vol protegir el 

patrimoni. Al context actual de crisi serà 

complicat de tirar endavant, però s'estan 

treballant altres alternatives, com obtenir 

finançament des dels Fons Europeus. 

Veí: 

· Exposa que els ratolins i rates proliferen al 

barri: al voltant dels Jardins de Sants, de la 

rambla Badal i de Can Batlló. Demana que 

s'intervingui. 

· Sobre la rotonda de Constitució / Badal, 

opina que és urgent pacificar-hi el trànsit: 

aquest tram està constantment col·lapsat. 

Demana solució. 

· Recorda que entre 2007 i 2013 es va fer una 

intervenció global al barri de La Bordeta, amb 

més de 40 milions d'inversió, gràcies a la Llei 

de Barris. En aquell moment la Comissió de 

Veïns La Bordeta va demanar a l'Ajuntament 

que no s'urbanitzés el tram de C/ Constitució 

des de Parcerisa a Sagunt fins a l'Hospitalet i 

que tampoc s'urbanitzés la vorera costat mar 

entre Sant Medir i Parcerisa. Tot això s'ha 

anat urbanitzant al llarg dels anys, però 

denuncia que encara queda per fer el tram 

entre Parcerisa, Sagunt, Rotonda i Riera 

Blanca. Considera que és una intervenció 

urgent. 

Marc Serra respon que s'estudiarà la zona 

dels Jardins de Sants i de rambla Badal. 

Sobre Can Batlló explica que sovint, quan hi 

ha obres, es genera que surtin rosegadors. 

Igualment es mirarà. A més, el nou pla de 

neteja compta amb més recursos per control 

de plagues. 

 

Sobre la rotonda de Constitució, admet que és 

un dels punts crítics de mobilitat del barri i del 

districte. Explica que s'està treballant en un 

nou Pla de Mobilitat de La Bordeta, que 

espera que es pugui tancar durant el primer 

trimestre del 2022. Un cop estigui tancat, es 

presentarà al Consell de Barri.  

 

El projecte de Llei de Barris va ser molt 

potent: tant debó la Generalitat tornés a 

invertir de la mateixa manera. Explica que hi 

ha constància de les irregularitats a les 

voreres del carrer, però que l'Ajuntament no 

pot arribar a tot. Espera que es puguin 

aprovar els pressupostos del Parlament i que 

es pugui recuperar la Llei de Barris, que 

permetria desencallar obres com aquesta. 

Veïna pregunta si amb l'increment d'habitatge 

al barri, s'incrementaran també serveis 

d'atenció com el CAP Magòria, que avui dia 

està col·lapsat. 

Marc Serra respon que s'està treballant a 

incrementar tots els serveis del barri: també 

l'oferta educativa. Pel que fa a l'atenció 

sanitària, està prevista la construcció d'un 

CUAP de 250 llits al futur equipament de 

Magòria: és un projecte compartit amb el 

Departament de Salut de la Generalitat. 

Recorda també que la pandèmia ha debilitat 

l'atenció primària: cal reivindicar més 

recursos, tant des de l'Ajuntament com des de 
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la ciutadania. És un tema preocupant. 

Veïna: 

· Vol saber si el parc de Quetzal / Carrilet serà 

tancat o obert. Exposa que a La Bordeta hi ha 

poca zona verda i molta massificació. 

· Denuncia que al solar del C/ Quetzal hi ha 

soroll de maquinària cada matí abans de les 

8.00 h del matí. 

· Denuncia un esvoranc al C/ Quetzal amb 

Badal: fa molt temps que està assenyalat amb 

uns conos. Demana que es repari. 

Marc Serra respon que la zona verda que 

s'urbanitzarà al voltant de l'edifici de Quetzal 

serà pública i oberta. 

 

Pel que fa a les obres, pot ser que s'estigui 

fent alguna intervenció relativa a 

l'estabilització dels terrenys. Es farà consulta 

al Departament d'Obres. 

 

Sobre l'esvoranc, es va arreglar el passat 9 de 

novembre, si bé admet que es va trigar 3 

setmanes i que això és més del temps 

habitual. 

Veïna de rambla Badal 61-63: 

· Explica que s'ha instal·lat un WC portàtil al 

cantó de la parada del bus 115: hi ha poc 

espai a la vorera i, tal com està orientada la 

porta, és una molèstia per als vianants. A 

més, els veïns van demanar que es retirés. 

· Demana que se li posi una tanca als jardins 

de rambla Badal igual que els que s'han posat 

a rambla Brasil. L'incivisme dels amos dels 

gossos destrossa la vegetació. 

Marc Serra respon que els treballadors dels 

busos necessiten fer les seves necessitats i, 

per aquest motiu, se'ls hi dota de lavabos d'ús 

exclusiu. Es demanarà a TMB que revisi la 

ubicació i sentit de la porta d'aquest WC. 

 

Pren nota sobre els parterres de rambla 

Badal. Recalca que no pot ser que alguns 

propietaris de gossos facin servir els parterres 

com a pipicà: s'han instal·lat tanques a rambla 

Brasil, també s'hi posaran als Jardins de 

Sants i probablement després vindran els de 

rambla Badal. Demana paciència i fa una 

crida al civisme. 

Veí: 

· Agraïria que els escrits que es presenten per 

intervenir al Consell de Barri, que sovint tenen 

imatges adjuntes, es puguin enviar a alguna 

adreça de correu. Té diverses incidències que 

vol trametre. 

· Critica que ha enviat documents a través de 

registre fa mesos sense rebre resposta. 

Marc Serra respon que es pot fer a través del 

correu d'alguna Associació de Veïns. Es 

passarà un contacte a l'AVV Plaça de la Farga  

on es podrà remetre el document. Demana 

que es passi també el número de la instància 

passada per registre, ja que no és normal que 

es trigui tant a contestar. 

 

Sense més intervencions, es tanca la sessió.  

 

 

 

 


